

DOI: 10.18572/1812-3910-2020-2-3-8

ПРАВОВЫЕ КОЛЛИЗИИ, СВЯЗАННЫЕ С ОБОСНОВАНИЕМ ПРАВОВОГО СТАТУСА БЕЖЕНЦЕВ ИЗ НЕПРИЗНАННЫХ РЕСПУБЛИК ДНР И ЛНР

Залесны Яцек, профессор Института политических исследований Варшавского университета, доктор юридических наук

zalesny.yatsek@bk.ru

Гончаров Виталий Викторович, доцент кафедры государственного и международного права Кубанского государственного аграрного университета имени И.Т. Трубилина, кандидат юридических наук

niipgergo2009@mail.ru

Велиметова Аксана Мирземетовна, лаборант отдела конституционно-правовых исследований Краснодарского филиала Института проблем глобализации

avtor@lawinfo.ru

Настоящая статья посвящена анализу правовых коллизий, связанных с обоснованием правового статуса беженцев из непризнанных республик ДНР и ЛНР. Авторы разработали и обосновывают предложения по разрешению указанных коллизий, в том числе и путем внесения изменений в действующее законодательство Украины. В статье использовался ряд методов научного исследования: анализ; синтез; классификация; сравнительно-правовой; историко-правовой.

Ключевые слова: правовые коллизии, правовой статус, непризнанные республики, ДНР, ЛНР, Российская Федерация, Украина, беженцы, вынужденные переселенцы, права.

LEGAL COLLISIONS RELATED TO THE JUSTIFICATION OF THE LEGAL STATUS OF REFUGEES FROM THE NON-ACKNOWLEDGED DONETSK PEOPLE'S REPUBLIC AND THE LUHANSK PEOPLE'S REPUBLIC

Zaleśny Jacek

Professor of the Institute of Political Science of the University of Warsaw LL.D.

Goncharov Vitaliy V.

Associate Professor of the Department of State and International Law of the Kuban State Agrarian University named after I.T. Trubilin PhD (Law)

Velimetova Aksana M.

Laboratory Assistant of the Department of Constitutional Law Research of the Krasnodar Branch of the Institute of Globalization Issues

This article is devoted to the analysis of legal conflicts related to the justification of the legal status of refugees from the unrecognized republics of the DPR and LPR. The authors have developed and justify proposals to resolve these conflicts, including-and by amending the current legislation of Ukraine. The article used a number of methods of scientific research: analysis; synthesis; classification; comparative law; historical and legal.

Keywords: legal conflicts, legal status, unrecognized republics, DPR, LPR, Russian Federation, Ukraine, refugees, internally displaced persons, rights.